

វិធី 8 យ៉ាងសម្រាប់ប្រើផ្លូវរួមគ្នា ជាមួយអ្នកជិះកង់

នៅរដ្ឋម៉ាសាឈូសេត អ្នកជិះកង់ និងអ្នកបើកបរមានសិទ្ធិ និងទំនួលខុសត្រូវដូចគ្នា នៅពេលប្រើផ្លូវរួមគ្នា។ ប៉ុន្តែជាញឹកញយ អ្នកជិះកង់តែងប្រឈមនឹងស្ថានភាពគ្រោះថ្នាក់ ដោយសារតែកំហុសដែលអាចជៀសវាងបានរបស់អ្នកបើកបរ។ សូមប្រើការអនុវត្តច្បាប់ផ្សេងៗទៀតទាំងនេះ ដើម្បីជួយឱ្យអ្នកធ្វើដំណើរនៅលើផ្លូវគ្រប់គ្នាមានអារម្មណ៍ថាមានសុវត្ថិភាព។



1 គោរពច្បាប់ចរាចរណ៍ ហើយត្រូវមានការប្រុងប្រយ័ត្ន។
បើកបរនៅកម្រិតល្បឿនកំណត់ និងជួយឱ្យអ្នកជិះកង់ដឹងជាមុននូវចលនាបើកបរបន្ទាប់របស់អ្នក តាមរយៈការប្រើប្រាស់ភ្លើងសញ្ញាបត់របស់អ្នក។ ការបើកបរក្នុងល្បឿនកាន់តែយឺតកាត់បន្ថយការខូចខាតនៅពេលមានការប៉ះទង្គិច និងអាចជួយសង្គ្រោះជីវិតបាន។



2 បើកបរដោយការគោរពគ្នា។
ត្រូវប្រុងប្រយ័ត្ន និងមានការអត់ធ្មត់។ អាកប្បកិរិយាបែបខឹងសម្បារដូចជាការស្រែក ឬការស្តីផ្តន់ឱ្យទទួលបានលទ្ធផលផ្ទុយពីការចង់បាន ហើយបង្កឱ្យមានហានិភ័យផ្នែកសុវត្ថិភាពដល់អ្នកជិះកង់។



3 ទុកផ្លូវឱ្យអ្នកជិះកង់នៅលើផ្លូវ។
អ្នកបើកបរគួរទុកចន្លោះ 3 ហ្វីត ឬច្រើនជាងនេះ នៅពេលឆ្លងកាត់មនុស្សដែលកំពុងជិះកង់។¹ ឆ្លងកាត់គំនូសដាច់នៅលើផ្លូវ តែពេលដែលមានសុវត្ថិភាពប៉ុណ្ណោះ។



4 ទប់ស្កាត់ការបុកគ្នានៅផ្លូវបំបែក។
នៅផ្លូវបំបែក អ្នកជិះកង់មាន “សិទ្ធិនៅលើផ្លូវ” ដូចអ្នកបើកបរដែរ។ សម្រាប់ការបត់ស្តាំ សូមពិនិត្យមើលកញ្ចក់ និងចំណុចដែលអ្នកបើកបរមើលមិនឃើញ ហើយប្រសិនបើត្រូវបានអនុញ្ញាត សូមចូលទៅកាន់គន្លងធ្វើដំណើរដែលនៅជិតចិញ្ចើមផ្លូវ។ សម្រាប់ការបត់ឆ្វេង សូមទុកឱ្យអ្នកជិះកង់ជិះផុត ផ្លូវបំបែកជាមុនសិន។



5 ត្រូវប្រុងប្រយ័ត្ននៅពេលបើកបរចេញចូលពីផ្លូវក្នុង។
ការបុកគ្នារវាងកង់ និងយានជំនិះតែងកើតឡើងនៅចិញ្ចើមផ្លូវ។ មើលទៅផ្លូវទាំងសងខាង នៅពេលចាកចេញពីផ្លូវក្នុង ជាពិសេសប្រសិនបើមានសាលារៀននៅជិត។



6 ត្រៀមជាមុនសម្រាប់ឧបសគ្គនៅលើផ្លូវ។
អ្នកជិះកង់អាចត្រូវការវាងគ្រលុក ឬបំណែកសំរាម។ សូមទុកចន្លោះ ហើយប្រសិនបើអ្នកត្រូវការឆ្លងកាត់ សូមឆ្លងកាត់យឺតៗ ដើម្បីបង្ការការបុកគ្នា។ បើកបរយឺតៗ ពេលនៅជិតជង្កុក ដើម្បីជៀសវាងការសាច់ទឹក។



7 ជៀសវាង “ការបើកទ្វារចយន្ត” ប៉ះអ្នកជិះកង់។
ជាដំបូង ត្រូវពិនិត្យមើលកញ្ចក់ចំហៀង និងកញ្ចក់ក្រោយ ដើម្បីដឹងថាមានអ្នកជិះកង់កាត់ឬអត់។ បន្ទាប់មកត្រូវចាកចេញពីចយន្តដោយមើលទៅក្រោយ ហើយបើកទ្វារដោយប្រើដៃ ដែលមិននៅជាប់ទ្វារ។² វិធីនេះត្រូវបានគេហៅថា “Dutch Reach”។



8 មិនត្រូវមើលទូរសព្ទរបស់អ្នកឡើយ។
ច្បាប់នៅរដ្ឋម៉ាសាឈូសេតហាមឃាត់អ្នកបើកបរមិនឱ្យប្រើទូរសព្ទដៃឱ្យបានច្បាស់ និងទៀងទាត់។ ប្រសិនបើចាំបាច់ត្រូវធ្វើការហៅទូរសព្ទ អ្នកត្រូវតែឈប់ ហើយចតរថយន្តរបស់អ្នកនៅមួយកន្លែង ឬកំណត់ឧបករណ៍ទៅមុខងារមិនប្រើដៃ ដើម្បីឱ្យអ្នកអាចប្រើ ដៃទាំងពីរបើកបរ យានជំនិះរបស់អ្នកបាន។



សុវត្ថិភាពក្នុងការជិះកង់គឺជាអាទិភាពរបស់សាលារៀន។
សិស្ស និងក្រុមគ្រួសារត្រូវបានលើកទឹកចិត្តឱ្យជិះកង់ទៅ និងមកពីសាលារៀន។ បំពេញតួនាទីរបស់អ្នក ដើម្បីបង្កើតមជ្ឈដ្ឋានធ្វើដំណើរដែលមានសុវត្ថិភាព និងអនុវត្តការយល់ដឹង និងការប្រុងប្រយ័ត្នបន្ថែមនៅជុំវិញសាលារៀន។



ផ្លូវទៅកាន់សាលារៀនដែលមានសុវត្ថិភាព (SRTS) គឺជាកម្មវិធីដែលផ្តល់ដោយនាយកដ្ឋានដឹកជញ្ជូនរដ្ឋម៉ាសាឈូសេត។ កម្មវិធី SRTS ដំណើរការ ដើម្បីបង្កើនសុវត្ថិភាពក្នុងការដើរ និងការជិះកង់ក្នុងចំណោមសិស្សបឋមសិក្សា និងអនុវិទ្យាល័យ តាមរយៈការប្រើប្រាស់វិធីដែលផ្តោតលើសហគមន៍ដែលមានការសហការគ្នា ដែលបំពេញចន្លោះខ្វះខាតរវាងមធ្យោបាយធ្វើដំណើរ និងសុខភាព។ [ស្វែងយល់បន្ថែម៖ www.mass.gov/safe-routes-to-school](http://www.mass.gov/safe-routes-to-school)

¹មើលសេចក្តីសង្ខេបអំពីច្បាប់ជិះកង់នៅរដ្ឋម៉ាសាឈូសេត៖ <https://www.massbike.org/laws>
²មើលច្បាប់ទូទៅនៅរដ្ឋម៉ាសាឈូសេត៖ ជំពូកទី 89 ផ្នែកទី 2
³មើលច្បាប់ទូទៅនៅរដ្ឋម៉ាសាឈូសេត៖ ជំពូកទី 90 ផ្នែកទី 14

ដឹងនិងគោរពផ្លាកសញ្ញា សញ្ញា និងគំនូសសញ្ញាលើផ្លូវទូទៅទាំងនេះសម្រាប់ការជិះកង់

រដ្ឋម៉ាសាឈូសេតមានគំនូសសញ្ញាលើផ្លូវ សញ្ញា និងផ្លាកសញ្ញាជាច្រើនប្រភេទសម្រាប់សម្គាល់គន្លងផ្លូវជិះកង់។ ទាំងនេះគឺជាប្រភេទមួយចំនួនដែលអ្នកអាចនឹងឃើញ។

សញ្ញាប្រាប់គន្លងផ្លូវសម្រាប់អ្នកជិះកង់



គំនូសសញ្ញាព្រួញពីរ ឬ "sharrows" បង្ហាញអំពីផ្លូវប្រើមគ្នា និងទិសដៅនៃការធ្វើដំណើរ។ សូមបើកបរដោយប្រុងប្រយ័ត្ន និងក្រៀមខ្លួនជាមុនថាទិសដៅមានមនុស្សច្រើនជិះកង់ ដែលជាញឹកញយជិះពេញផ្លូវ។

គន្លងផ្លូវសម្រាប់កង់/ រថយន្តក្រុង



ទីប្រជុំជន និងទីក្រុងមួយចំនួនអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកជិះកង់អាចធ្វើដំណើរនៅលើ គន្លងរថយន្តក្រុងបាន ដែលជាញឹកញយគន្លងនោះមានពណ៌ក្រហម។

កន្លែងសម្រាប់អ្នកជិះកង់ឈប់នៅផ្លូវបំបែក



កន្លែងពណ៌បៃតងនៅផ្លូវបំបែកនេះផ្តល់ទីតាំងដែលអាចមើលឃើញច្បាស់សម្រាប់ឱ្យអ្នកជិះកង់ឈប់ហើយរង់ចាំក្នុងស្ថានភាពណែនាំបត់។ ពេលខ្លះ កន្លែងនេះគឺសម្រាប់ជួយអ្នកជិះកង់ឱ្យបត់ឆ្វេងកាន់តែមានសុវត្ថិភាពនៅផ្លូវបំបែក។ នៅពេលឃើញភ្លើងស្តាប់ក្រហម អ្នកបើកបរគួរតែឈប់ ហើយរង់ចាំនៅពីក្រោយកន្លែងសម្រាប់អ្នកជិះកង់ឈប់នៅផ្លូវបំបែកទាំងនេះ។


សញ្ញាដៃ



ប្រសិនបើមានសុវត្ថិភាពក្នុងការផ្តល់សញ្ញា អ្នកជិះកង់អាចផ្តល់សញ្ញាបាន នៅពេលដែលពួកគេត្រូវការបត់ ឬឈប់។ រូបភាពនេះបង្ហាញពីទិដ្ឋភាពពីខាងក្រោយ។

ឃើត/ឈប់ ឆ្វេង ស្តាំ

សញ្ញាសម្រាប់អ្នកជិះកង់



ទាំងនេះគឺជាសញ្ញាចរាចរណ៍ផ្សេងៗដាច់ដោយឡែក ដែលបង្កើតឡើងជាពិសេសសម្រាប់ល្បឿន និងលំហូររបស់អ្នកជិះកង់ ដើម្បីឱ្យការឆ្លងកាត់ផ្លូវបំបែកកាន់តែមានសុវត្ថិភាព។ ជាទូទៅ សញ្ញាទាំងនេះត្រូវបានប្រើជាមួយគន្លងសម្រាប់អ្នកជិះកង់ដាច់ដោយឡែក ឬផ្លូវដែលមានគេជិះកង់ញឹកញាប់។

សញ្ញាសម្រាប់ ផ្លូវប្រើមគ្នា



ច្បាប់នៅរដ្ឋម៉ាសាឈូសេតអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកជិះកង់អាចជិះបានគ្រប់គន្លងផ្លូវ ដូច្នេះជាទូទៅគន្លងផ្លូវទាំងអស់ត្រូវបានប្រើមគ្នា។ លើកលែងតែនៅលើផ្លូវដែលកង់ត្រូវបានហាមឃាត់ជាពិសេសមិនឱ្យធ្វើចរាចរណ៍ដូចជានៅលើផ្លូវល្បឿនលឿនប៉ុណ្ណោះ។

គន្លងផ្លូវដែលត្រូវបានការពារសម្រាប់អ្នកជិះកង់




តំបន់សម្រាប់អ្នកជិះកង់ធ្វើដំណើរផ្តាច់មុខនេះត្រូវបានរៀបចំដាច់ដោយឡែកពីចរាចរណ៍ផ្សេងទៀត ដែលខណ្ឌចែកដោយចិញ្ចើមជុំវិញ គន្លងខណ្ឌចែក រថយន្តដែលចត និងរបាំងខណ្ឌចែកផ្សេងទៀត។

ការបើកបរ ឬចតនៅលើគន្លងសម្រាប់អ្នកជិះកង់គ្រប់ប្រភេទគឺជាអំពើខុសច្បាប់។

ផ្លូវសម្រាប់អ្នកជិះកង់នៅលើផ្លូវល្បឿនលឿន

ទាំងអ្នកជិះកង់ និងអ្នកជិះម៉ូតូមានសិទ្ធិដូចគ្នាក្នុងការប្រើប្រាស់ផ្លូវសម្រាប់អ្នកជិះកង់នៅលើផ្លូវល្បឿនលឿន។ ទោះបីជាអ្នកបើកបររថយន្តគួរតែឆ្លងកាត់គន្លងទៅកាន់ផ្លូវសម្រាប់អ្នកជិះកង់នៅលើផ្លូវល្បឿនលឿន តែក្នុងករណីដែលពួកគេត្រូវការបត់ស្តាំក៏ដោយ អ្នកជិះកង់អាចប្រើផ្លូវសម្រាប់អ្នកជិះកង់នៅលើផ្លូវល្បឿនលឿនសម្រាប់ជាគន្លងធ្វើដំណើរបាន។

SHARE THE ROAD



តើអ្នកជិះកង់មានសិទ្ធិអ្វីខ្លះ?

នៅរដ្ឋម៉ាសាឈូសេត កង់ត្រូវបានគេចាត់ទុកថាជាយានជំនិះ។ អ្នកជិះកង់មានសិទ្ធិធ្វើដំណើរនៅលើផ្លូវ 14 ស្ថិតក្រោមលក្ខខណ្ឌភាគច្រើននៅរដ្ឋម៉ាសាឈូសេត អ្នកជិះកង់អាច៖



- ✔ ប្រើគន្លងតែមួយជាមួយអ្នកបើកបរ។
- ✔ ប្រើគ្រប់គន្លង។
- ✔ វាយានជំនិះនៅខាងស្តាំ។
- ✔ ជិះនៅលើផ្លូវខ្លះទន្ទឹមគ្នាជាមួយអ្នកជិះកង់ផ្សេងទៀត។
- ✔ ប្រើសញ្ញាដៃ ដើម្បីបង្ហាញពីការឈប់ ឬបត់។ ចលនានេះមិនចាំបាច់ត្រូវធ្វើជាបន្តបន្ទាប់ ឬមិនចាំបាច់ត្រូវធ្វើនោះឡើយ ប្រសិនបើចាំបាច់ត្រូវប្រើដៃទាំងពីរ ដើម្បីជិះកង់ដោយសុវត្ថិភាព។
- ✔ មិនត្រូវប្រើគន្លងសម្រាប់អ្នកជិះកង់ ផ្លូវសម្រាប់អ្នកជិះកង់នៅលើផ្លូវល្បឿនលឿន ឬហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្សេងទៀតសម្រាប់អ្នកជិះកង់ឡើយ ប្រសិនបើមិនមានសុវត្ថិភាពក្នុងការធ្វើបែបនោះទេ។
- ✔ ជិះនៅលើចិញ្ចើមផ្លូវដើម្បីសុវត្ថិភាព នៅពេលជិះកង់នៅក្រៅតំបន់ពាណិជ្ជកម្ម។ ប៉ុន្តែ ការជិះកង់នៅលើចិញ្ចើមផ្លូវអាចត្រូវបានហាមឃាត់នៅសហគមន៍ខ្លះ។